
Protokół  

z XXV zwyczajnej sesji Rady Gminy w Liniewie  

odbytej w dniu 25 lutego 2005 r. w godz. 9ºº do 
12ºº  

w sali posiedzeń GOKSiR w Liniewie przy ul. 
Dworcowej 3  

  

  

Ad.1  

Sesję otworzył i przywitał wszystkich zebranych 
Przewodniczący Rady Gminy Ludwik Szparkowski 
stwierdzając, Ŝe obrady są prawomocne, poniewaŜ w sesji 
uczestniczy 14 radnych ( nieobecna Pani Hanna Potrykus). 
W głosowaniu wzięło udział 13 radnych.  

         Ponadto w sesji uczestniczyli sołtysi i zaproszeni 
goście. (Listy obecności w załączniku do protokołu)  

  

Ad.2  

Przewodniczący Rady Gminy p. Ludwik Szparkowski 
zapytał radnych czy wnoszą  uwagi do przedstawionego 
porządku obrad sesji.  

Radni jednogłośnie „za” – brak pytań.  

  

  

Proponowany porządek obrad.  

  

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.  

2. Przyjęcie porządku dziennego.  

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.  
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4. Sprawozdanie Wójta Gminy z podjętych działań w 
okresie międzysesyjnym.  

5. Interpelacje i wnioski radnych.  

6. Informacja o moŜliwości zorganizowania prac 
publicznych lub robót interwencyjnych na terenie gminy 
w 2005 r.  

7. Omówienie stanu bezpieczeństwa publicznego i ochrony
p.poŜ. w gminie.  

8. Informacja o Programie Ochrony Środowiska gminy 
Liniewo.  

9. Podjęcie uchwał w sprawach:  

-         zmian w Statucie Gminy Liniewo,  

-         uchwalenia regulaminu wynagrodzeń 
nauczycieli na rok 2005,  

-         określenia szczegółowych zasad utrzymania 
czystości i porządku na terenie Gminy Liniewo,  

-         wyraŜenia zgody na nabycie nieruchomości na 
mienie komunalne.  

10. Odpowiedzi na interpelacje radnych.  

11. Wolne głosy i wnioski.  

12. Ustalenie terminu następnej sesji.  

13. Zakończenie sesji.  

  

  

  

Ad.3  

         Przewodniczący Rady Gminy Ludwik Szparkowski 
zapytał radnych, czy wnoszą uwagi do protokołu z 
poprzedniej sesji. Brak uwag.  
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-Radni jednogłośne „za” przyjęciem protokołu z 
poprzedniej sesji.  

  

Ad.4  

  

Pan Wójt przedstawił sprawozdanie z podjętych działań w 
okresie międzysesyjnym /od 26 stycznia do 25 lutego/  

(Sprawozdanie w załączniku do protokołu)  

  

  

Ad.5  

  

Interpelacje i wnioski radnych.  

  

A.Hinc- JeŜeli chodzi o sytuację sołtysów noszących 
podatkowe ogłoszenia. Nakaz płatniczy jest większy. Mam 
 propozycję aby na zebraniach wiejskich wytłumaczyć 
ludziom z czego te podwyŜki wynikają . Ludzie nie wiedzą 
a to jest wydaje mi się  istotne. PrzecieŜ nie jeden moŜe 
sobie pomyśleć Ŝe to właśnie gmina podniosła opłatę.  

- jeszcze jedna oprawa odnośnie oświaty, nie uczyniono i 
nie przedstawiono sprawozdania jeŜeli chodzi o 
reorganizację oświaty. Myślę, Ŝe nam to trzeba 
przedstawić.  

  

W.Szarmach- my chcemy wiedzieć co kuratorium myśli o 
naszych szkołach, odnośnie uwagi Pana Andrzeja 
Hinc .Wydaje mi się iŜ powinno się nas poinformować o 
tym jak wygląda stan techniczny naszych szkół.  

Jest jeszcze sprawa konkursu Pani Agnieszki Labudy, moŜe 
omówię szczegóły. Jest mały problem bo Agnieszka Labuda 
nie ma zamiaru połączyć dwóch tematów tj. ochrony 
środowiska jak i tematu wypalania traw. Wydaje mi się Ŝe 
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temat jest bardzo słuszny gdyŜ zbliŜa się okres wiosenny, 
wiosennych porządków i bardzo często wypalania traw.  

(cel, opis, zasady i plan realizacji w załączniku do 
protokołu)  

  

R.Kruszyński- proponuje uchylić informację w sprawie 
wysypiska śmieci i kanalizacji,  

-czy coś się dzieje  w sprawie, która juŜ kilka razy była 
poruszana na sesji, odnośnie odwodnienia podwórka przy 
szkole w Liniewie. Tam jest strasznie, nie moŜna przejść. 
Stan drogi jest fatalny.  

-Pani Wróbel dziękuje za lampę postawioną na jej drodze i 
prosi o jeszcze jedną, troszeczkę wcześniej na górce. 
Będąc w tym temacie, wydaje mi się Ŝe na Liniewskich 
Górach teŜ kilka by się przydało.  

-ostatnia sprawa, to mam prośbę odnośnie Pani Gabrysi 
Borowickiej. Wszyscy widzimy Ŝe Urząd Gminy jest 
remontowany, więc tak sobie pomyśleliśmy Ŝe w 
doradztwie dla rolników teŜ przydałby się mały remont. 
Sprawa dotyczy wykładziny, obecna jest stara i 
nieestetyczna.  

  

Ad.6  

  

Informacja o moŜliwości zorganizowania prac publicznych 
lub robót interwencyjnych na terenie gminy w 2005 r.  

  

(informacja jest dołączona w załączniku do protokołu)  

  

-Radni nie wnieśli Ŝadnych zapytań.  

  

Ad.7  
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Omówienie stanu bezpieczeństwa publicznego i ochrony p. 
poŜ. w gminie.  

Przedstawił Wiesław Szarmach (informacja dołączona do 
protokołu)  

  

-Radni nie wnieśli Ŝadnych zapytań.  

Ad.8  

  

Informacja o Programie Ochrony Środowiska gminy 
Liniewo.  

  

Stanisław Narloch- w tym programie jest wiele błędów, 
np. nie ma u nas w gminie takiej miejscowości jak Rowy  

  

Ad.9  

  

Podjęcie uchwał w sprawach:  

  

~ zmian w Statucie Gminy Liniewo,  

  

Andrzej Hinc-zmiana w Statucie Gminy Liniewo  

  

Ludwik Szparkowski-kto jest za przyjęciem Uchwały Nr 
XXV/147/2005 Rady Gminy w sprawie zmian w Statucie 
Gminy Liniewo?  

  

- jadnogłośnie wszyscy „za”( 13 radnych)  
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(w/w uchwała jest dołączona jako załącznik do protokołu)  

  

  

  

  

~ uchwalenia regulaminu wynagrodzeń nauczycieli 
na rok 2005,  

  

Wojciech Figiel-wspólnie uzgodniliśmy projekt. Stawki o 
których jest mowa są moŜna powiedzieć najniŜsze w 
powiecie. My znając trudną sytuację finansową gminy 
zgodziliśmy się na takie rozwiązanie a nie inne. Drugi 
przedstawiciel jest chory, więc nie będzie go dzisiaj na 
zebraniu.  

Wiesław Sarmach- czyli to co jest wynegocjowane, musi 
być przyjęte?  

Krzysztof Petrowicz- są dwa rodzaje wymogów, opinii 
lub uzgodnień.  

  

-opinia/to nam mówi Ŝe Rada lub Wójt Gminy moŜe ale nie 
musi jej uwzględnić. Opinia nie ma Ŝadnych skutków 
prawnych.  

-uzgodnenie /odnośnie uzgodnienia z Związkami 
Zawodowymi. Takie uzgodnienie musi nastąpić, obie 
strony muszą się porozumieć. Takie akty regulaminy bez 
porozumienia nie mogą być podjęte. Brak uzgodnienia z 
mocy prawnej nie moŜe wejść w Ŝycie. W przypadku nie 
uzgodnienia Wojewoda moŜe podjąć czynności odwołania 
Wójta Gminy. No i oczywiście w razie nie uzgodnienia, 
Związki Zawodowe mogą wystąpić do sądu.  

  

Tomasz Filipski-ta uchwała, ten regulamin w dalszy 
sposób pokazuje naszą bezsilność. My ten regulamin 
przyjmiemy, ale konsekwencje odczujemy za dwa trzy 
lata. Skutki będą opłakane bo przyjdzie taki moment Ŝe z 
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braku środków pienięŜnych przyjdzie zamknąć nam którąś 
z szkół.  

  

Krzysztof Petrowicz- zgadzam się z opinią Pana Tomasz 
Filipskiego, bo analizowane są wszystkie opinie, gminy po 
prostu nie stać na taki model szkolnictwa, no i oczywiście 
gminy nie stać na prowadzenie i utrzymanie tylu szkół.  

  

Regulamin przeczytał  Andrzej Hinc.  

(uchwała w załączniku do protokołu)  

  

Ludwik Szparkowski-kto jest za przyjęciem Uchwały Nr 
XXV/148/2005 w sprawie uchwalenia regulaminu 
wynagrodzeń nauczycieli na rok 2005,  

  

-„za” 13 radnych, jednogłośnie.  

  

Regulamin zostaje przyjęty.  

  

~ określenia szczegółowych zasad utrzymania 
czystości i porządku na terenie Gminy Liniewo,  

  

Tomasz Filipski- uchwała ta ogranicza naszą swobodę,  

Ryszard Kruszyński- czy wszystko musi być tak pod tą 
Unię Europejską?  

T.Filipski- jak będzie wyglądała Akcja Sprzątania Świata?  

Danuta Skuza- bardzo dobre pytanie.  

A.Bronk-z dziećmi tej akcji nie będzie. Akcje będą 
zaniechane. Najprawdopodobniej dzieci posprzątają tylko 
teren szkoły.  
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Ludwik Szparkowski- kto za przyjęciem uchwały w 
sprawie określenia szczegółowych zasad utrzymania 
czystości i porządku na terenie Gminy Liniewo, Uchwała Nr 
XXV/149/2005  

  

-12 radnych „za” jedna osoba „wstrzymała się” od głosu.  

Uchwała została przyjęta. (uchwała dołączona jako 
załącznik do protokołu)  

  

Ogłoszono przerwę od 10.30 do 11.10  

Ad.10  

  

Odpowiedzi na interpelacje radnych.  

  

Wójt Gminy- ustawy podatkowe; - na najbliŜszym 
zebraniu będzie wyjaśnione.  

-odnośnie pytania Pana Wiesława Szarmacha, postaram 
się aby opinia kuratorium była przedstawiona. JeŜeli chodzi 
o konkurs poproszę o opinię Dyrektora Szkoły w Liniewie.  

-JeŜeli chodzi o zebrania wiejskie odbędą się w II dekadzie 
marca, w I dekadzie przewidywany jest wybór Sołtysów do 
nowych sołectw, Stary Wiec i Deka. Na tych spotkaniach 
będą wyjaśnione sprawy odnośnie tej podwyŜki.  

- odnośnie szkoły, tam wystarczy posypać tłuczeń na
drogę, to wystarczy a w najbliŜszym czasie jak tylko 
warunki pogodowe pozwolą postaramy się ten problem 
rozwiązać.  

-sprawa Pani Gabrysi Borowickiej, cały czas wspomagamy
współprace, zajmiemy się i pomyślimy.  

  

Adam Bonk-  
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-czyta pismo wysłane przez Wójta Gminy (odnośnie 
pytań zadanych z dziedziny oświaty).  

  

Ryszard Kruszyński-dlaczego dopiero się dowiadujemy, 
Ŝe Wójt takie pismo wysłał, dlaczego nas nie 
poinformowano? Następny dowód Ŝe opinia radnych nie 
ma Ŝadnego znaczenia.  

Adam Bronk- musimy poczekać na pozytywną opinię 
oświaty, bez tego nie moŜemy poinformować radnych.  

  

Wójt Gminy- chodzi o to Ŝe nie mamy jeszcze pozytywnej 
opinii  więc nie mogłem tego potwierdzić, czekałem na 
pismo.  

  

Andrzej Hinc- naleŜy mieć pozytywną opinię bez opinii 
jakiejkolwiek?  

-pytaliśmy Wójta czy dostał opinię połączenia szkół, nie
było odpowiedzi.  

JeŜeli Pan Wójt pisał do kuratorium to odpowiedz była dla 
radnych a nie dla Wójta.  

-kiedy otrzymał Pan tę opinie?  

Wójt Gminy- w dniu sesji.  

Andrzej Hinc- dostałem informacje Ŝe duŜo wcześniej.  

Ludwik Szparkowski-przerywam dyskusję, trzeba 
poczekać na rozstrzygnięcie uchwały. Trzeba skupić się 
nad treścią a nie nad tym Kiedy została oddana.  

A.Hinc- musimy trzymać się reguł i zasad, jeŜeli coś 
planujecie to powinniśmy o tym wiedzieć.  

L.Szparkowski- zamykam dyskusję.  

Jerzy Bławat-( zaproszony gość) Witam Serdecznie 
Wszystkich .  

Ja zajmuję się tak jakby trzema dziedzinami to jest:  
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•        drogami powiatowymi- zarządzanie nimi podlega 
pode mnie,  

•        wydział rolnictwa  

•         wydział opieki.  

         Odnośnie pierwszego kierunku to chciałbym 
zaznaczyć Ŝe bardzo mocno współpracujemy z 
gmina .Bardzo mocno dopingują nas właśnie zarządzający 
do czynienia działań na drogach Liniewa, Garczyna i 
Głodowa. Chodzi głównie o wycinanie konar, krzaków 
wzdłuŜ dróg. Pan Zdzisław Sapierzyński  i Krzysztof 
Michnowski są bardzo aktywni pod tym względem. 
Chciałbym poinformować Ŝe został opracowany projekt 
techniczny 2006-2007 o środki na poprawę stanu drogi na 
odcinku Liniewo- Sobącz.  

         Rolnictwo-Krzysztof Michnowski jest osobą 
najbardziej zaangaŜowaną w tym kierunku.  

         Odnośnie Opieki Społecznej, wszyscy widzimy Ŝe 
jest to studnia bez dna. Trzeba podkreślić Ŝe radni są 
bardzo zaangaŜowani w tym kierunku. Bardzo im za to 
dziękuję.  

         Obecnie apeluję do ludzi, aby osoby 
niepełnosprawne kierować do Starostwa Powiatowego 
odnośnie ubiegania się o środki finansowe na zakup 
wózków. Są nowe moŜliwości i tak na przykład na zakup 
wózka za 10 tyś. zł, trzeba mieć około 3,5 tyś swoich 
pieniędzy. Reszta jest dofinansowana.  

-moŜliwość zakupu wózków dofinansowana moŜe być aŜ w 
75 %  

Odpowiem na wszystkie pytania.  

  

T.Filipski- mam pytanie odnośnie wszelkiego rodzaju 
bagien i blotek na polach. Rolnik ubiegający  się o dopłaty 
ONW. Wiadomym jest Ŝe musi z takimi nieuŜytkami zrobić 
porządek. Jak wygląda pomóc ze strony Starostwa 
Powiatowego.  

J.Bławat- te koszta ponosi rolnik.  

T.Filipski- wina nie zawsze jest rolników, dzisiaj zmieniają 
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się agregaty, maszyny cięŜkie, dzisiaj nie ma czasu omijać 
studzienek i błotek, dlatego  stan tych blotek i zamokłych 
terenów wygląda jak wygląda. Ale po prostu jest taki 
wymóg aby zlikwidować wszystkie błotka, po prostu 
wymogi. To jest troszeczkę nie w porządku, jeŜeli rolnik
ponosi wszystkie opłaty w związku z remontami.  

R.Kruszyński- liczą się pieniądze z dopłat.  

  

Zdzisław Sapierzyński- wydaje mi się Ŝe naleŜy 
podziękować wszystkim osobom które przygotowały 
konkurs starosty  

- dziękuję Pani        K. Krakowiak,  

                              Licznerskiej  

                              G. Borowickiej  

                   Panom W. Szarmachowi  

                               K. Michnowskiemu.  

  

Wracając do tematu tenisa stołowego. Nie 
doceniliśmy prac związanych z organizacją i 
przeprowadzeniem imprezy. Chciałbym przeprosić i 
podziękować Panom Markowi Kiedrowicz i Jarosławowi 
Gierszewskiemu.  

-następna sprawa jaką chciałem poruszyć to sprawa 
bezpieczeństwa. Chodzi mi tu o te dęby  stojące przy 
drodze na trasie Orle –Garczyn. Problem tkwi w tym Ŝe nie 
wiadomo do kogo te dęby naleŜą,  czy stoją na terenie  
naleŜącym do drogi czy teŜ do lasu państwowego. Jak do 
tego pierwszego to powinny zniknąć.  

  

S. Narloch- to nie są Ŝadne pomniki przyrody, nie będzie 
problemu z ich usunięciem  

Jerzy Bławat- dęby znikną, to jest tylko sprawa 
uzgodnienia.  
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G. Pobłocki- mam jeszcze dwa pytania odnośnie oświaty  

1.     W którym etapie zostaną zaproszeni do dyskusji 
nauczyciele i rodzice dzieci? Podczas negocjacji było 
nam to obiecane.  

2.     Drugie pytanie dotyczy połączenia placówek. Jak 
będą wyglądały sprawy organizacyjne?  

Wójt Gminy- zakładam, Ŝe oświata ma się rozwijać. 
Planuję przeprowadzenie w tym jeszcze roku debaty 
oświatowej na której to wyznaczy się wspólnie z gronem 
nauczycielskim kierunki rozwoju oświaty w Gminie Liniewo. 

  

R.Łuczkiewicz- wracając do pytania Pana W. 
Szarmacha. Wydaje mi się Ŝe pomysł jest bardzo dobry. 
Trzeba zwrócić Pani Agnieszce uwagę. Propozycja jest 
bardzo sensowna, a edukacja dzieci konieczna.  

  

  

                                            PRZEWODNICZĄCY  

                                                   RADY 

GMIN                                     

                                             Ludwik 
Szparkowski 
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